



٢٤ برمودة ١٧٢٦

٢ مايو ٢٠١٠

2 May, 2010

24 Baramodah, 1726

## نور القيامة

- ❖ صباح القيامة هو صباح النور الحقيقي - عندما نحي بعضنا بعضاً في الصباح نقول (صباح الخير). ويكون الرد عادة (صباح النور). ونحن الآن في أيام يتقلب فيها الجو بين البرد والدفء وبين النور والغمام. والكثيرون منا لازالوا يعيشون في إحساس جزئي الشتاء والبرد. ولكنهم أيضاً يحرمون أنفسهم أحياناً من النور - ولكن فوق كل شيء وبالرغم من كل شيء فالشمس تضيء بكل قوتها.
- ❖ وعندما نريد أن ننظر إلى الشمس ذاتها نعجز عن ذلك. ولكننا نستطيع أن ننظر إلى الشمس منعكسة على خليقة الله فنرى جمالها.
- ❖ والله خالق الشمس هو النور الحقيقي القوي جداً - فهو نور العالم المادي - وهو أيضاً النور الذي يضيء لكل إنسان أت إلى العالم.
- ❖ وبسبب قوة نور لاهوته الذي لا يستطيع النظر إليه ولا التفكير فيه فنحن نستطيع أن نرى نوره منعكساً على مخلوقاته.
- ❖ ولكن لا بد أن تكون لنا عيون سليمة ووسيلة النور هي الإيمان وغايته هي المحبة. فإن كنا نؤمن حقيقة فسوف نرى مجد الله بالإيمان وسوف نرى أيضاً محبته للبشر - "فالله هو نور العالم" - "والله أيضاً محبة".
- ❖ لازال نور الله محدوداً - لذلك لا يحس به إلا القليلون - لقد رأى أشعيا مجده في الهيكل ولكن لم يره بفتية العابدين.
- ❖ ومع ذلك فلازال الله يضيء من خلال الناس حتى هؤلاء ذوى الإرادة الفاسدة لأنه يريد أن يضيء لكل إنسان - فلا تغلق نوافذك بل إفتحها بالإيمان فتضيء فيها محبة الله والناس.

## The light of Resurrection

- ❖ The morning of the resurrection is the morning of real light. When we greet one another we say (good morning), in Arabic we respond.(morning of light). Now we live days of cold and warm weather, days of light and clouds. Many of us still live in the feeling of winter and cold, still closing their windows and blinds for fear of cold, but they also deprive themselves from light. But over all and before all, the sun is still shining in its full power.
- ❖ When we want to look to the sun itself, we find ourselves unable to do so. But we can look to the sun reflected on the creation of God in its beauty.
- ❖ God the creator of sun is the real light. He is the light of the material world. Also He is the true light which gives light to every man coming into the world.
- ❖ But because of the strong light of His divinity which we can't look to or think about, still we can see His light reflected on His creatures.
- ❖ But we should have healthy eyes. The way to see is through faith. The goal of seeing is love. So, if we really believe, we will see the glory of God through our faith. And we will see also love in men. Because God is "the light of the world". And also, "He is love".
- ❖ But still the light of God is limited, so few are those who can feel it. Isaiah saw His glory in the temple, but no one there saw it.
- ❖ Still, God is shining through people, even those with bad wills, because He wants to shine for everyone. Don't close your window, but open it through your faith, so that the light and love of God and others may shine through them.

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishov@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishov@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@copticmail.com](mailto:frmikhail@copticmail.com)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonny@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonny@stmarkmontreal.ca)

For church information [mark@stmarkmontreal.ca](mailto:mark@stmarkmontreal.ca)

### Service Schedule

### مواعيد الخدمة

+ Evening Paschal prayers	Sun	6 - 9 PM	+ البصخة المسائية (اليوم)
+ Morning Paschal prayers	Mon	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Mon	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Tue	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Tue	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Wed	8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Wed	6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Laqqan and Holy Liturgy of Covenant Thursday	Thu	8½ - 2 A-P	+ لقان وقداش خميس العهد
+ Evening Paschal prayers	Thu	5½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Good Friday	Fri	9 - 6 A-P	+ الجمعة العظيمة
+ Apocalypse	Sat	12 - 7 AM	+ أبو غالمسيس
+ Easter Holy Liturgy	Sat	7 - 12 P-A	+ قداش عيد القيامة
+ Sham El Neseem Holy Liturgy	Mo	5½ - 7½ AM	+ قداش شم النسيم

## أخبار الكنيسة

١. تقام صلوات البصخة ابتداءً من مساء الأحد حسب الجدول المكتوب كما تقام صلوات خميس العهد صباحاً ومساءً وصلوات الجمعة العظيمة وسبت النور وليلة العيد وشم النسيم وكل عام وأنتم بكل خير.
٢. يقام حفل للأولاد والشباب صباح أحد العيد ابتداءً من الواحدة مساءً.
٣. يحتفل كورال أسرة ماريوحنا الحبيب بالعيد بعد قداش أحد توما في الواحدة مساءً.
٤. تحتفل الكنيسة بعيد البشارة يوم الأربعاء ٧ أبريل في القداش من ٣٠ - ٥ صباحاً.
٥. ترسل الكنيسة السننات التي جمعها أولادكم لتصل إلى كنيسة أفريقيا بمناسبة العيد، الرب يعوضكم كل خير.

### مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة الطفلة ماريان وسيم عطا الله مشاعرها وتطلب لها نياحاً في أحضان القديسين - وهي ابنة وسيم عطا الله وحفيدة ظريف عطا الله.

## CHURCH NEWS

1. The Pascha prayers will start today evening according to the schedule as well as the prayers of the Covenant Thursday (morning and evening), Good Friday, Saturday and the eve of the feast of Resurrection and Sham El Nessim, may the Lord keep you safe every year.
2. The feast celebration for the youth will be next Sunday starting at 1:00 p.m..
3. The Choir of Saint John the beloved will be celebrating the feast after the Holy Liturgy of Thomas Sunday at 1:00 p.m..
4. the church will celebrate the feast of the Announcement on Wednesday, April 7, during the Holy Liturgy from 5:30 – 7:30 a.m.
5. The Church sends the cents collected from your children to the church of Africa on the occasion of the feast. May the Lord compensate you with all goodness.

### Condolences

The church shares the feelings of the family of the child Marianne Wassim Atalla and asks for her soul to be reposed in the bosom of the saints.

she is the daughter of Wassim Atalla and grand daughter of Zarif Atalla